
 

 

ZAPISNIK 
sa 19. sjednice Odbora za ekonomiju, finansije i budžet Skupštine Crne Gore, 

održane 22. juna 2017. godine 
 
 Sjednica je počela u 10:20 časova. 
 Predsjedavao je Vujica Lazović, predsjednik Odbora.  
 Sjednici su prisustvovali poslanici: Predrag Sekulić, Filip Vuković, Branko Čavor, Petar 
Smolović, Jovanka Laličić i Genci Nimanbegu. 
  Sjednici su, u skladu sa članom 67 stav 1 Poslovnika Skupštine Crne Gore, u svojstvu 
predstavnika predlagača, prisustvovali: Darko Radunović, ministar finansija; Novo Radović, 
generalni direktor Direktorata za poreski i carinski sistem u Ministarstvu finansija; Nikola 
Vukićević, generalni direktor Direktorata za budžet u Ministarstvu finansija; Maja Mitrović, 
predstavnica Ministarstva finansija; Olga Uskoković, predstavnica Ministarstva finansija; 
Tamara Ivković, predstavnica Ministarstva finansija; Amir Nurković, zamjenik predsjednika 
Komisije za hartije od vrijednosti; Nikola Pejović, sekretar Komisije za hartije od vrijednosti i 
Predrag Marković, direktor Fonda za zaštitu depozita. 
 U radu sejdnice, u skladu sa članom 67 stav 2 Poslovnika Skupštine, povodom 
razmatranja Predloga zakona o izmjenama i dopunama Zakona o javnim nabavkama, 
učestvovala je predstavnica NVO „Institut alternativa“, Ana Đurnić. 

 
Predsjednik Odbora konstatovao je da postoji kvorum za rad i punovažno odlučivanje. 
Rad sjednice pratili su predstavnici medija.  

 Za sjednicu je utvrđen sljedeći 
 

DNEVNI RED: 
-usvajanje zapisnika sa 15, 16, 17. i 18. sjednice- 

 
1. Predlog zakona o izmjenama Zakona o budžetu Crne Gore za 2017. godinu (skraćeni 

postupak). 
2. Predlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o javnim nabavkama (skraćeni 

postupak); 
3. Predlog zakona o izmjeni Zakona o porezu na nepokretnosti; 
4. Predlog zakona o izmjenama Zakona o zaradama zaposlenih u javnom sektoru (skraćeni 

postupak); 
5. Godišnji Izvještaj o radu Komisije za hartije od vrijednosti i stanju na tržištu hartija od 

vrijednosti sa Finansijskim izvještajem za 2016. godinu i Izvještajem o izvršenoj reviziji 
finansijskih iskaza Komisije za 2016. godinu; 

6. Godišnji izvještaj o radu Fonda za zaštitu depozita za 2016. godinu i  
7. Tekuća pitanja. 

 

-Zapisnici sa 15, 16, 17 i 18. sjednice, usvojeni su bez primjedbi- 
 
 
 
 
 
 



 

 

Prva tačka-  PREDLOG ZAKONA O IZMJENAMA ZAKONA O BUDŽETU CRNE GORE ZA 
2017. GODINU 

 
Predsjednik Odbora, Vujica Lazović, podsjetio je da je Predlog zakona o izmjenama 

Zakona o budžetu Crne Gore za 2017. godinu dostavljen Odboru 16. juna 2017. godine, sa 
predlogom da se isti donese po skraćenom postupku. 

Takođe, podsjetio je da je Parlamentarna budžetska kancelarija dostavila prikaz Predloga 
zakona o izmjenama Zakona o budžetu za 2017. godinu, kroz koji se mogu vidjeti najznačajnije 
promjene predložene izmjenama Zakona o budžetu za 2017. godinu. 

U radu sjednice pored ovlašćenih predstavnika, povodom navedene tačke dnevnog reda 
prisustvula je i Tamara Ivković, koordinatorka u Direktoratu za budžet u Ministarstvu finansija. 

Uvodno obrazloženje o navedenom predlogu zakona dao je, Nikola Vukićević, generalni 
Direktor Direktorata za budžet u Ministarstvu finansija. 

U raspravi su učestvovali poslanici: Petar Smolović, Genci Nimanbegu, Filip Vuković, 
Predrag Sekulić i Vujica Lazović. 

Odbor je, nakon rasprave, odlučio da podnese Skupštini sljedeći 
 

I Z V J E Š T A J 
U uvodnom obrazloženju, predstavnik predlagača, upoznao je Odbor da se izmjene 

Zakona o Budžetu Crne Gore za 2017. godinu predlažu iz razloga tehničkog usaglašavanja 
shodno  izmjenama i dopunama Uredbe o organizaciji i načinu rada državne uprave, kao i iz 
razloga koji su uslijedili usljed novih ekonomskih aktivnosti, odnosno povećanja budžetskih 
prihoda i povećanja izdataka. Ukazano je da je Uredbom predviđeno da određeni broj 
potrošačkih jedinica postane sastavni dio ministarstava, odnosno program u okviru resornih 
ministarstava i to organ uprave u sastavu Ministarstva ekonomije postaje Zavod za 
intelektualnu svojinu, organ uprave u sastavu Ministarstva održivog razvoja i turizma postaje 
Direkcija javnih radova i Agencija za zaštitu životne sredine, dok će Ministarstvo unutrašnjih 
poslova i Ministarstvo javne uprave preuzeti od Generalnog sekretarijata Vlade Crne Gore 
poslove koji se odnose na rad Kancelarije za borbu protiv trgovine ljudima i Kancelarije za 
saradnju sa nevladinim organizacijama. Imajući u vidu navedeno ukazano je da je predloženo 
da se Predlog zakona donese po skraćenom postupku u cilju stvaranja uslova nesmetanog 
finansiranja potrošačkih jedinica nakon reorganizacije Vlade i usvajanja izmjena i dopuna 
navedene Uredbe.  

Na Odboru je konstatovano da su predloženim izmjenama izvorni prihodi povećani za 
8,00 mil. € u odnosu na Zakon o budžetu za 2017. godinu i iznose 1.559.616.663,47 €,  dok su 
ukupni planirani izdaci Budžeta veći za 8,00 mil. € i odnose se na uvećanje sredstava tekuće 
budžetske rezerve.  Ocijenjeno je da su izmjene Budžeta projektovane na osnovu aktuelne 
situacije u državi i u tom smislu su pozdravljene mjere fiskalne konsolidacije, imajući u vidu da 
se shodno Zakonu o reprogramu poreskog potraživanja očekuje naplata određenog dijela 
poreza na dodatu vrijednost, kao i povećana naplata zaostalog poreskog duga.  

Na Odboru je takođe, bilo mišljenja da je izmjene Budžeta trebalo predložiti ranije, da 
postoje određena kašnjenja u realizaciji kapitalnog budžeta i da se treba ubrzati dinamika 
realizacije istih. 

Odbor je, nakon izjašnjavanja, sa sedam glasova „za“ odlučio da predloži Skupštini da 
usvoji Predlog zakona o izmjenama Zakona o Budžetu Crne Gore za 2017. godinu.  
 

Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine određen je poslanik Filip Vuković. 



 

 

Druga tačka - PREDLOG ZAKONA O IZMJENAMA I DOPUNAMA ZAKONA O JAVNIM 
NABAVKAMA 

 
Predsjednik Odbora, Vujica Lazović, podsjetio je da je Predlog zakona o izmjenama i 

dopunama Zakona o javnim nabavkama dostavljen Odboru 13. juna 2017. godine, sa predlogom 
da se donese po skraćenom postupku. 

U radu sjednice pored ovlašćenih predstavnika, povodom navedene tačke dnevnog reda 
prisustvula je i Maja Mitrović, načelnica Direkcije za državnu imovinu u Direktoratu za 
imovinsko-pravne poslove. 

Takođe, u skladu sa članom 67 stav 2 Poslovnika Skupštine, u radu sjednice povodom 
navedene tačke dnevnog reda učestvovala je predstavnica NVO „Institut alternativa“, Ana 
Đurnić. 

Uvodno obrazloženje o navedenom predlogu zakona dao je Darko Radunović, Ministar 
finansija. 

U raspravi su učestvovali poslanici: Jovanka Laličić, Genci Nimanbegu, Branko Čavor, 
Predrag Sekulić, Vujica Lazović i Petaar Smolović. 

Odbor je, nakon rasprave, odlučio da podnese Skupštini sljedeći 
 

I Z V J E Š T A J 
U uvodnom obrazloženju, ministar finansija, upoznao je Odbor sa razlozima za 

predlaganje izmjena i dopuna Zakona o javnim nabavkama, kao i sa razlozima za donošenje po 
skraćenom postupku. Takođe, ukazao je da je u toku izrada novog zakona o javnim nabavkama, 
te da su predložene izmjene prelazno rješenje, kao i da je osnovna intencija eliminisanje biznis 
barijera uočenih u dosadašnjoj primjeni važećeg zakona. S tim u vezi ukazao je da se 
predloženim izmjenama i dopunama Zakona, između ostalog, preciznije definišu kriterijumi za 
određivanje i prepoznavanje obveznika primjene zakona; stvara mogućnost izuzeća primjene 
Zakona kada je u pitanju nabavka izbornog materijala i nabavka roba i usluga vezanih za 
korišćenje vazduhoplova Vlade; zatim vrši se usklađivanje sa novim Zakonom o upravnom 
postupku; brišu se šoping i neposredni sporazim kao vrste postupaka javnih nabavki; propisuje 
se primjena postupaka javnih nabavki na način da je naručilac dužan da postupke javnih 
nabavki primjenjuje za nabavku roba i usluga čija je procijenjena vrijednost jednaka ili veća od 
15.000 eura i radova čija je procijenjena vrijednost javne nabavke jednaka ili veća od 30.000 eura; 
regulišu se hitne nabavke; propisuje se da je podnosilac žalbe dužan da uz žalbu priloži dokaz o 
uplati naknade za vođenje postupka; propisuje se da tužba podnijeta protiv odluke Državne 
komisije nema suspenzivni karakter za zaključenje ugovora o javnoj nabavci; proširuje se sastav 
Državne komisije za kontrolu postupaka javnih nabavki i td. 

Na Odboru je konstatovano da će se predloženim izmjenama i dopunama Zakona 
pojednostaviti procedure i izbjeći formalizam koji je bio prisutan kod postupaka javnih nabavki, 
posebno u dijelu hitnih nabavkim i nabavki malih vrijednosti. Pozitivnim je ocijenjeno 
povećanje broja članova Državne komisije za kontrolu postupaka javnih nabavki, ali i skrenuta 
pažnja da treba voditi računa kada je u pitanju jačanje institucionalnih kapaciteta i stručnost 
službenika. Takođe, bilo je mišljenja da procedure moraju biti transparentnije i jasnije, imajući u 
vidu da je ova oblast podložna korupciji, kao i da je potrebno voditi računa da ubrzanje 
procedura i smanjenje barijera ne ugrozi transparentnost. 

U radu sjednice, u skladu sa članom 67 Poslovnika Skupštine Crne Gore, učestvovala je 
predstavnica NVO ,,Institut alternativa“. Navela je da prilikom pripreme izmjena i dopuna 
Zakona o javnim nabavkama nije organizovana javna rasprava, kao i da javnost nije bila 



 

 

upoznata da se radi na izmjenama i dopunama Zakona, kao i da je Strategijom razvoja sistema 
javnih nabavki 2016-2020 bilo planirano usvajanje novog zakona u prvom kvartalu 2017. 
godine. Takođe, navela je da predloženi akt nije preveden na engleski jezik i iskazala stav da 
nije potrebno usvajati prelazno rješenje koje će važiti pola godine, imajući u vidu da se planira 
donošenje novog zakona u četvrtom kvartalu 2017. godine. U nastavku izlaganja navela je da u 
,,Institutu alternativa“ postoji bojazan kako će se izmjene i dopune Zakona odraziti na sistem 
javnih nabavki, posebno u dijelu odredbi koje se odnose na: izuzeće privrednih društava koja 
obavljaju industrijsku i komercijalnu djelatnost, nabavke male vrijednosti i hitne nabavke 
imajući u vidu da ostavljaju prostor za zloupotrebe. 

Tokom rasprave postavljena su pitanja koja su se, između ostalog, odnosila na: hitne 
nabavke, odnosno da li se pod istim može podvesti i nabavka ljekova; u kojoj mjeri će 
predložena rješenja doprinijeti smanjenju barijera i u kom pravcu će ići dalja izmjena Zakona; u 
kojoj je fazi izrada Zakona o javno privatnom partnerstvu i Zakona o koncesijama; da li se 
razmišlja da u novom Zakonu o javnim nabavkama cijena ne bude jedan od glavnih kriterijuma 
za izbor najpovoljnije ponude; kako će biti regulisane odredbe kada je u pitanju nabavka roba 
određene usluge ili rada koji može da obavi samo određeni ekonomski subjekat; da li će Zakon 
uticati na smanjenje troškova javnih nabavki; predlog da se broj članova Državne komisije sa 
četiri poveća na šest članova i eventualnu potrebu za dodatnim brojem članova Komisije u 
narednom periodu; dodatnu transparentnost kod stranih ponuđača; mogućnost sprječavanja 
blokiranja sistema javnih nabavki imajući u vidu da je predviđeno da se procedure koje su 
započete prije izmjena završe po važećem Zakonu; mogućnost centralizacije sistema javnih 
nabavki u narednom periodu i td. 

Na Odboru je najavljena mogućnost podnošenja amandmana, imajući u vidu dopis 
Radio difuznog centra i inicijativu Ministarstva vanjskih poslova. 

Odbor je, nakon izjašnjavanja, sa sedam glasova „za“ odlučio da predloži Skupštini da 
usvoji Predlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o javnim nabavkama.  

Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine određen je poslanik Predrag Sekulić. 
 
Treća tačka - PREDLOG ZAKONA O IZMJENI ZAKONA O POREZU NA NEPOKRETNOSTI 
 
 Predsjednik Odbora, Vujica Lazović, podsjetio je da je Predlog zakona o izmjeni Zakona 
o porezu na nepokretnosti usmjeren Odboru 14. juna 2017. godine. 

Uvodno obrazloženje o Predlogu zakona o izmjeni Zakona o porezu na nepokretnosti, 
dao je Novo Radović, generalni direktor Direktorata za poreski i carinski sistem u Ministarstvu 
finansija. 
 U raspravi su učestvovali poslanici: Vujica Lazović, Jovanka Laličić, Petar Smolović, 
Filip Vuković, Genci Nimanbegu i Predrag Sekulić. 

Odbor je, nakon izjašnjavanja, odlučio da podnese Skupštini sljedeći 
 

I Z V J E Š T A J 
Odbor se, u uvodnom obrazloženju, predstavnika predlagača, upoznao sa razlozima za 

donošenje izmjene Zakona o porezu na nepokretnosti, kojim se predlaže izmjena postojećeg 
rješenja, da korisnik koji je u katastru nepokretnosti upisan kao nosilac prava korišćenja 
nepokretnosti po osnovu dugoročnog zakupa, koji plaća zakupninu na nepokretnosti u 
državnom vlasništvu, više nije u obavezi da plaća i porez na tu nepokretnost. Ukazano je da 
predložena izmjena  ima za cilj unapređenje poslovnog ambijenta imajući u vidu da važeće 
zakonsko rješenje predstavlja značajno finansijsko opterećenje i biznis barijeru za obveznika, s 



 

 

obzirom da se na ovakav način oporezivanja neopravdano povećavaju poslovni rashodi, 
imajući u vidu da zakupac nije vlasnik zemljišta i nije cjelishodno da bude oporezovan. 

Tokom rasprave, na Odboru je iskazana dilema da će se predloženim rješenjem smanjiti 
prihodi opština, kao i postavljeno pitanje kolika je procjena fiskalnih efekata ovakvog rješenja, s 
obzirom da u pojedinim opštinama koje izdaju velike površine zemljišta u dugoročni zakup, 
prihodi po ovom osnovu, predstavljaju značajan izvor prihoda. 
Na Odboru je bilo mišljenja da je potrebno unaprijediti evidenciju i baze podataka u opštinama, 
kako bi se ostvarila bolja naplata poreza na nepokretnosti, poboljšati plaćanje poreza na promet 
nepokretnosti koji uključuje i izdavanje nepokretnosti, unaprijediti funkcionisanje lokalne 
samouprave naročito sjevernog dijela Crne Gore, u kojima je troškove održavanja teško 
nadomjestiti prihodima od naplate poreza na nepokretnosti i td. 

Takođe, bilo je mišljenje da predloženo rješenje nije dobro, imajući u vidu da se opštine 
na ovaj način odriču svojih prihoda, kao i da se u neravnopravan položaj dovode privredna 
društva koja izdaju u zakup određene nepokretnosti. 

Odbor je, nakon rasparave, sa šest glasova „za“ i jednim „uzdržanim“ glasom,  odlučio 
da predloži Skupštini da usvoji Predlog zakona o izmjeni Zakona o porezu na nepokretnosti. 

Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine određen je poslanik Petar Smolović. 
 
Četvrta tačka - PREDLOG ZAKONA O IZMJENAMA ZAKONA O ZARADAMA 
ZAPOSLENIH U JAVNOM SEKTORU 
 

Predsjednik Odbora, Vujica Lazović, podsjetio je da je Predlog zakona o izmjenama 
Zakona o zaradama zaposlenih u javnom sektoru dostavljen Odboru 16. juna  2017. godine, sa 
predlogom da se donese po skraćenom postupku. 

Uvodno obrazloženje o Predlogu zakona o izmjenama Zakona o zaradama zaposlenih u 
javnom sektoru, dao je Nikola Vukićević, generalni Direktor Direktorata za budžet u 
Ministarstvu finansija. 

U raspravi je učestvovao poslanik, Genci Nimanbegu. 
Odbor je, nakon rasprave, odlučio da podnese Skupštini sljedeći 

 
I Z V J E Š T A J 

Odbor se upoznao sa razlozima za predlaganje izmjena Zakona o zaradama zaposlenih 
u javnom sektoru, saopštenim u uvodnom obrazloženju predstavnika predlagača, kojima se 
predlaže: umanjenje koeficijenata Grupe poslova A, B i C za 6% i umanjenje koeficijenata za 
utvrđivanje zarade gradonačelnika i predsjednika opština, zavisno od broja stanovnika u 
lokalnoj samoupravi, za 6% u odnosu na važeći zakon, u cilju obezbjeđenja održivosti javnih 
finansija na dugi rok. 

Na Odboru je konstatovano da je predlog navedenog zakona dostavljen s predlogom da 
se donese po skraćenom postupku,  iz razloga što je neophodno stvoriti uslove za usklađenost 
sa mjerama fiskalne konsolidacije koje su definisane najavljenom Fiskalnom strategijom. 
Takođe, konstatovano je da će se umanjenjem koeficijenata Grupe poslova A, B i C za 6% 
osvariti uštede na godišnjem nivou u bruto iznosu od oko 1,7 mil.€. 

Tokom rasprave, na Odboru je bilo mišljenja da je potrebno sagledati mogućnost da se 
pojedine kategorije u okviru poslova iz grupe C izuzmu od predložnog smanjenja, i u skladu sa 
tim najavljena mogućnost podnošenja amandmana. 

 



 

 

Odbor je, nakon rasprave, sa sedam glasova „za“, odlučio da predloži Skupštini da 
usvoji Predlog zakona o izmjenama Zakona o zaradama zaposlenih u javnom sektoru. 

Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine određen je poslanik Branko Čavor. 
 

Peta tačka - GODIŠNJI IZVJEŠTAJ O RADU KOMISIJE ZA HARTIJE OD VRIJEDNOSTI I 
STANJU NA TRŽIŠTU HARTIJA OD VRIJEDNOSTI SA FINANSIJSKIM IZVJEŠTAJEM ZA 
2016. GODINU I IZVJEŠTAJEM O IZVRŠENOJ REVIZIJI FINANSIJSKIH ISKAZA KOMISIJE 
ZA 2016. GODINU 
 

Predsjednik Odbora, Vujica Lazović, podsjetio je da je Godišnji Izvještaj o radu Komisije za 
hartije od vrijednosti i stanju na tržištu hartija od vrijednosti sa Finansijskim izvještajem za 2016. 
godinu, dostavljen Odboru 18. maja 2017. godine. 

Takođe, podsjetio je da je shodno članu 23 Zakona o hartijama od vrijednosti, propisano da, 
najkasnije u roku od šest mjeseci od kraja svake finansijske godine, Komisija sačinjava izvještaj o 
radu i stanju na tržištu hartija od vrijednosti i dostavlja ga Skupštini, kao i da uz izvještaje 
dostavlja i finansijske iskaze za prethodnu godinu sa izvještajem revizora. 

S tim u vezi, obavijestio je članove, da je Izvještaj nezavisnog revizora o izvršenoj reviziji 
Finansijskih iskaza za 2016. godinu dostavljen Odboru 20. juna 2017. godine. 

Obrazloženje izvještaja Komisije za hartije od vrijednosti, dao je Amir Nurković, zamjenik 
predsjednika Komisije. 

U raspravi je učestvovao poslanik, Petar Smolović. 
Odbor je, nakon izjašnjavanja, odlučio da podnese Skupštini sljedeći 
 

I Z V J E Š T A J 
U uvodnom obrazloženju, zamjenik predsjednika Komisije za hartije od vrjednosti 

(KHOV), ukazao je da, u izvještajnom periodu, statistički podaci Komisije daju ohrabrujuće 
podatke posebno u dijelu  kojim se mjeri osnovna uspješnost poslovanja tržišta kapitala, po 
kojem je, kako je naveo, došlo do povećanja prometa od 76%, u poređenju sa 2015. godinom, što 
je uslovljeno primarnom emisijom državnih obveznica koje su prethodne godine realizovane u 
iznosu od 80,4 miliona eura.  

Ukazao je da treba obratiti pažnju na segmente koji su vezani za tržište kapitala posebno 
ističući kastodi poslove koji se obavljaju preko banaka, pozicije netržišnih transakcija koje se 
odnose na kolateral i na transformacije oko investicionih fondova. Takođe, ukazao je da je u 
izradi novi Zakon o tržištu kapitala u kojem će se pored usaglašavanja sa direktivama Evropske 
Unije postići i visok stepen usaglašenosti sa IOSCO principima (principi Međunarodne 
organizacije komisije za hartije od vrijednosti). Ukazao je da je vidno unaprijeđen rad berze i 
depozitara, da su zaživjeli otvoreni fondovi. 

Takođe, na Odboru je ukazano na probleme koji se odnose na likvidnost zatvorenih 
investicionih fondova i poslovanje dobrovoljnih penzionih fondova, koji su uslovljeni sa 
državnom pomoći. 

Na Odboru je konstatovano da su prihodi Komisije u 2016. godini ostvareni u iznosu od 
815.543 eura, što je na nivou 94% planiranih, kao i da su rashodi ostvareni u iznosu od 784.366 
eura, što je na nivou od 98% planiranih. Takođe, konstatovano je da je ostvaren višak prihoda 
nad rashodima u iznosu od 3.127 eura. 

Tokom rasprave, na Odboru je ukazano  da je tržište stabilno i dobro kontrolisano, ali i 
da obim trgovine nije onakav kakav je, u prosjeku, u zemljama Evropske Unije, kao i 



 

 

postavljena pitanja koja su se odnosila na: izmjenu regulative u ovoj oblasti;  mjere podsticanja 
trgovine imajući u vidu značaj akcionarskog kapitala i njegovu najbržu alokacju preko berze.  

Takođe, bilo je mišljenja da pažiljvo treba sagledati model funkcionisanja dobrovoljnih 
penzionih fondova. 

Odbor je, sa sedam glasova ″za″ odlučio da predloži Skupštini da usvoji sljedeći 
 

ZAKLJUČAK 
Usvaja se Godišnji Izvještaj o radu Komisije za hartije od vrijednosti i stanju na tržištu 

hartija od vrijednosti sa Finansijskim izvještajem za 2016. godinu i Izvještajem o izvršenoj 
reviziji finansijskih iskaza Komisije za 2016. godinu. 

Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine određen je poslanik Petar Smolović. 
 
Šesta tačka - GODIŠNJI IZVJEŠTAJ O RADU FONDA ZA ZAŠTITU DEPOZITA ZA 2016. 
GODINU 
 
 Predsjednik Odbora, podsjetio je da je Godišnji izvještaj o radu Fonda za zaštitu 
depozita za 2016. godinu dostavljen Odboru 7. juna 2017. godine.  
 Uvodno obrazloženje navedenog izvještaja dao je Predrag Marković, direktor Fonda za 
zaštitu depozita. 

U raspravi je učestvovao poslanik Vujica Lazović. 
Odbor je, nakon rasprave, odlučio da podnese Skupštini sljedeći 

 
I Z V J E Š T A J 

Direktor Fonda za zaštitu depozita, u uvodnom obrazloženju, upoznao je Odbor sa 
strukturom Izvještaja i aktivnostima Fonda tokom 2016. godine, koje su se, u najvećoj mjeri, 
odnosile na obaveze iz redovnog poslovanja i obaveze vezane za učešće u pregovaračkom 
postupku pristupanja Crne Gore EU iz kojih proizilazi potreba za izmjenom regulative u ovoj 
oblasti. Naveo je da će u novom Zakonu o zaštiti depozita, koji je u pripremi, biti predviđena 
obaveza testiranja isplate garantovanih depozita, odnosno provjera da li je Fond spreman da u 
kratkom roku izvrši obračun i isplatu garantovanih depozita, te da će biti predviđena obaveza 
testiranja svake banke jednom u tri godine. 

Na Odboru je, između ostalog, konstatovano: da je na kraju 2016. godine ukupni 
depozitni portfolio banaka iznosio 2.876.267.350,00 €, što je za 9,37% više u odnosu na kraj 2015. 
godine; da su ukupni garantovani depoziti iznosili 1.260.657.104,00 €, što je za 9,56% više u 
odnosu na 2015. godinu; da je iznos sredstava Fonda u 2016. godini iznosio 80.947.151,00 €, 
odnosno da je pokrivenost garantovanih depozita sredstvima Fonda iznosila 6,42%; da je broj 
deponenata ukupnih depozita iznosio 843.806 hiljada, što je za 0,95 % manje u odnosu na 2015. 
godinu; da je ukupan iznos depozita koji nijesu uključeni u sistem zaštite iznosio 269.410.608,00 
€, što je za 14,87% više u odnosu na prethodnu godinu; da je ukupan iznos depozita koji su 
uključeni u sistem zaštite depozita iznosio 2.606.856.741,00 €, odnosno za 8,83% više nego u 
2015. godini i da je broj deponenata koji ima pravo na isplatu garantovanog depozita iznosio 
841.393 hiljada, odnosno za 0,96% manje u odnosu na 2015. godinu. 

U odnosu na pokrivenost garantovanih depozita sredstvima Fonda ukazano je da bi se 
istim mogli pokriti garantovani depoziti pojedinačno kod osam banaka, dok bi kod ostalih 
sedam nedostajalo između 20 i 195 miliona eura. Takođe, u odnosu na Ugovor o ,,Stand by“ 
aranžmanu sa EBRD-om o korišćenju 30 miliona eura kod nastanka zaštićenog slučaja ukazano 
je da bi nedostajuća sredstva bila umanjena za navedeni iznos, tako da bi bilo moguće pokriti 



 

 

deset banaka. Imajući u vidu da Ugovor sa EBRD-om ističe krajem 2017. godine, te da je Vlada 
dala garanciju za navedeni ugovor navedeno je da bi sa Ministarstvom finansija i Centralnom 
bankom Crne Gore trebalo sagledati opravdanost njegovog produženja. 

Kada je u pitanju finansijsko poslovanje Fonda, Odbor je konstatovao da u prethodnoj 
godini ukupan neto rezultat iznosi 13.168.420,00 € što je 2,04% više od planiranog, odnosno za 
12,94% više od ostvarenog u prethodnoj godini.  

Na Odboru je iskazano interesovanje u kojim bankama Fond čuva sredstva, kao i da li su 
utemeljene  pojedine tvrdnje u javnosti koje se odnose na nestabilnost u bankarskom sektoru. 

Nakon izjašnjavanja Odbor je sa sedam glasova „za“ odlučio da predloži Skupštini da 
usvoji sljedeći 
 

ZAKLJUČAK 
Prihvata se Izvještaj o radu Fonda za zaštitu depozita za 2016. godinu. 

 
Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine određen je poslanik Vujica Lazović. 

 
Sedma tačka - TEKUĆA PITANJA  
 

a) Poslanik Branko Čavor ukazao je da je, polazeći od člana 33 Zakona o Državnoj 

revizorskoj instituciji, neophodno raspisati Javni poziv za imenovanje jednog (petog) 

člana Senata Državne revizorske institucije (DRI), kako bi se, nakon sprovedenog 

postupka, omogućilo da Senat DRI radi u punom kapacitetu. 

Na Odboru je, sa sedam glasova „za“, odlučeno da se navedeni Javni poziv, sa rokom za 

podnošenje prijava od 15 dana, objavi na internet stranici Skupštine Crne Gore, kao i u 

dnevnom listu „Dnevne novine“. 

 

b) Poslanik Genci Nimanbegu, upoznao je članove Odbora sa dopisom-inicijativom (00-63-

7/17-47) koja je prethodno u pisanoj i elektronskoj formi proslijeđena članovima 

Odbora. Poslanik Nimanbegu ukazao je na potrebu da Odbor od Centralne banke Crne 

Gore, povodom razmatranja Izvještaja CBCG o nadzoru nad primjenom Zakona o 

dopunama Zakona o konverziji kredita u švajcarskim francima CHF u eure EUR, zatraži 

dopunu navedenog izvještaja. 

Polazeći od navedenog, na Odboru je dogovoreno da se od Centralne banke Crne Gore 

zatraži sljedeće: 

- Informaciju o postupanju Addiko bank AD Podgorica, Heta Asset Resolution DOO 

Podgorica i B2 kapital DOO Podgorica, u odnosu na naložene mjere i preduzete 

aktivnosti od strane CBCG, imajući u vidu rokove iz Izvještaja; 

- Informaciju o eventualnom postupanju CBCG, imajući u vidu Izvještaj Bankarskog 

ombudsmana o prigovorima korisnika kredita u CHF na primjenu Zakona o 

dopunama Zakona o konverziji kredita u švajcarskim francima CHF u eure EUR; 

- Informaciju o tome šta CBCG planira da uradi u odnosu na primjedbe i sugestije koje 

su istakli predstavnici CEZAP-a i BO, u vezi sa, kako je ukazano, nepravilnostima u 

obračunu kredita; 



 

 

- Informaciju o primjeni člana 5a Zakona o konverziji kredita u švajcarskim francima 

CHF u eure EUR. 

 

c) Poslanik Petar Smolović, iskazao je mišljenje da je potrebno da se prilikom određivanja 

skupštinskih delegacija vodi računa o sastavu delegacija, imajući u vidu teme koje su od 

interesa za članove Odbora i potrebu njihovog učešća u navedenim delegacijama. 

 
 

*     *     * 
Sjednica je završena u 13:15 časova. 

*     *     * 
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Demir Mujević. s.r.                                                                       Prof. dr Vujica Lazović, s.r. 
 
 
 
 

19. sjednica Odbora za ekonomiju, finansije i budžet, 
održana 22. juna 2017. godine 

 
REZULTATI GLASANJA 

                                                            O PREDLOZIMA AKATA 

NAZIVI AKATA „ZA“ „PROTIV“ „UZDRŽAN“ 
PREDLOG ZAKONA O 
IZMJENAMA ZAKONA O 
BUDŽETU CRNE GORE ZA 
2017. GODINU 

Vujica Lazović 
Predrag Sekulić 
Filip Vuković 
Branko Čavor 
Petar Smolović 
Jovanka Laličić  
Genci Nimanbegu 

/ / 

PREDLOG ZAKONA O 
IZMJENAMA I DOPUNAMA 
ZAKONA O JAVNIM 
NABAVKAMA 

Vujica Lazović 
Predrag Sekulić 
Filip Vuković 
Branko Čavor 
Petar Smolović 
Jovanka Laličić  
Genci Nimanbegu 

/ / 



 

 

PREDLOG ZAKONA O 
IZMJENI ZAKONA O 
POREZU NA 
NEPOKRETNOSTI 

Vujica Lazović 
Predrag Sekulić 
Filip Vuković 
Branko Čavor 
Petar Smolović 
Jovanka Laličić  

/ 
Genci 
Nimanbegu 

PREDLOG ZAKONA O 
IZMJENAMA ZAKONA O 
ZARADAMA ZAPOSLENIH 
U JAVNOM SEKTORU 

Vujica Lazović 
Predrag Sekulić 
Filip Vuković 
Branko Čavor 
Petar Smolović 
Jovanka Laličić  
Genci Nimanbegu 

/ / 

GODIŠNJI IZVJEŠTAJ O 
RADU KOMISIJE ZA 
HARTIJE OD VRIJEDNOSTI I 
STANJU NA TRŽIŠTU 
HARTIJA OD VRIJEDNOSTI 
SA FINANSIJSKIM 
IZVJEŠTAJEM ZA 2016. 
GODINU I IZVJEŠTAJEM O 
IZVRŠENOJ REVIZIJI 
FINANSIJSKIH ISKAZA 
KOMISIJE ZA 2016. GODINU 

Vujica Lazović 
Predrag Sekulić 
Filip Vuković 
Branko Čavor 
Petar Smolović 
Jovanka Laličić  
Genci Nimanbegu 

  

GODIŠNJI IZVJEŠTAJ O 
RADU FONDA ZA ZAŠTITU 
DEPOZITA ZA 2016. 
GODINU 

Vujica Lazović 
Predrag Sekulić 
Filip Vuković 
Branko Čavor 
Petar Smolović 
Jovanka Laličić  
Genci Nimanbegu 

  



 

 

 


